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Abstract :

Ziani literature is part of the history of ancient Algerian
literature, which requires further research. For centuries it’s been
trapped in ancient literature books. This research, which deals with the
literature of brotherhood and diwaniyah letters successively, aims to
make it known by identifying its most important content, purposes and
relevance to the nature of that era in various political, intelletual
culturale, economic and social spheres, and to highlight the most
famous writers who have contributed to this art and to illustrate its
most important artistic aspects.

Keywords : ziani literature, literary letters, diwaniyah, brotherhood,
writers, artistic aspects.

Résumé:

La littérature Ziani fait partie de I’histoire de 1’ancienne
littérature algérienne gui a besoin de plus de recherches et de soins,
car elle s’est cantonnée pendant des siecles aux ouvrages et aux livres
de traduction ce mémoire qui traite la littérature des lettres Dewaniyah
et de fraternité dans le but de la présenter atravers ses contenus et ses
objectifs et son lien avec la nature de 1’epoque dans divers domaines
politiques economique et sociaux et mettre en avant les plus celebres
écrivains et littéraires qui ont excelle dans cet art et clarifier ses
qualités artistiques.

Les mots clés: la littérature ziani, la littérature des lettres,
diwaniyah, fraternite, les littéraires, les qualités artistiques.




